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PROCES – VERBAL 
 

încheiat în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local Municipal Brăila din data de  
02.02.2023, ora 09:00 – sala Companiei de Utilităţi Publice “Dunărea” S.A.  Brăila 

 
  

Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
 Doamnelor şi Domnilor consilieri, stimaţi invitaţi,  
 În conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1), art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (2) și 
alin. (3) lit. a) și ale art. 135 alin. (4) din O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia Primarului Municipiului Brăila                     
nr. 536/27.01.2023, a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local Municipal Brăila. 

Prin H.C.L.M. Brăila nr. 44/31.01.2023 a fost ales ca preşedinte de şedinţă pentru 
luna februarie 2023, domnul consilier Alexandru Ionel, pe care îl invit să preia conducerea 
lucrărilor ședinței de astăzi. 

 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Doamnelor şi domnilor consilieri, domnule Primar, stimaţi invitaţi vă asigur că 

lucrările prezentei şedinţe se vor desfăşura în conformitate cu prevederile art. 137 din 
O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
iar în acest sens vă informez că în urma apelului nominal făcut de domnul Drăgan Ion, 
Secretarul General al Municipiului Brăila, sunt prezenţi 26 de consilieri, domnii consilieri 
Boșneag Sorin - Eugen și Vărzaru Dan – Andrei sunt conectați online pe platforma Zoom, 
iar doamna consilier Rădulescu Daniela – Elena lipsește motivat, astfel şedinţa fiind legal 
constituită. 
  

 Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului Brăila: 
 În conformitate cu prevederile art. 135 alin. (6) din O.U.G. nr.57/2019, cu 

modificările și completările ulterioare, la propunerea domnului Primar al Municipiului Brăila, 
se retrage proiectul de hotărâre de la punctul 22 de pe proiectul ordinii de zi inițial 
prezentat. Este vorba de aprobarea prețurilor de vânzare a unor apartamente A.N.L. și 
retragerea este motivată de faptul că între momentul prezentării documentației către 
dumneavoastră și data ședinței a apărut o hotărâre de Guvern care modifică modul de 
calcul al prețurilor acestor locuințe, astfel că este necesară verificarea și reluarea 
procedurii de calcul. 

În conformitate cu prevederile art. 135 alin. (8) din O.U.G. nr.57/2019, cu 
modificările și completările ulterioare, la propunerea Primarului Municipiului Brăila, se 
suplimentează proiectul ordinii de zi inițial prezentat, cu următoarele proiecte de hotărâri: 

 

 1) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila  privind: 
Aprobarea indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Sistem 
antiincendiu clădire liceu – sală de sport și sistem antiefracție, Liceul Teoretic 
„Nicolae Iorga” Brăila», cu finanțare de la bugetul local. 

 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Supunem la vot suplimentarea ordinii de zi cu proiectul menționat de domnul 

Drăgan Ion, Secretarul General al Municipiului Brăila:  
- Cine este pentru ? 

 - Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost introdus pe ordinea de zi. 
 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului Brăila: 

2) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila  privind: 
Aprobarea documentației tehnico – economice faza I și a indicatorilor tehnico – economici 
pentru proiectul <RENOVARE ENERGETICĂ ȘCOALA GIMNAZIALĂ NR. 11 „ION 
LUCA CARAGIALE” – BRĂILA>.. 
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Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Supunem la vot suplimentarea ordinii de zi cu proiectul menționat de domnul 

Drăgan Ion, Secretarul General al Municipiului Brăila:  
- Cine este pentru ? 

 - Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului Brăila: 

3) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aderarea Municipiului Brăila la Asociația de Dezvoltare Intercomunitară pentru 
infrastructura de transport de interes strategic, în zona de Est și Sud – județele Galați, 
Brăila, Călărași și Ialomița. 

 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Supunem la vot suplimentarea ordinii de zi cu proiectul menționat de domnul 

Drăgan Ion, Secretarul General al Municipiului Brăila:  
- Cine este pentru ? 

 - Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost introdus pe ordinea de zi. 
 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
De asemenea, supun votului dumneavoastră și Raportul privind modalitatea de 

utilizare a sumelor primite și utilizate pentru buna desfășurare a activității instituțiilor 
publice de spectacole, respeciv Teatrul „Maria Filotti” și Teatrul de Păpuși, în anul 2022.  

Doresc să menționez că cele trei proiecte de hotărâri cu care a fost suplimentat 
proiectul ordinii de zi o să fie discutate la începutul ședinței, înainte de ordinea de zi 
prezentată, iar Raportul va fi prezentat după punctul 26 de pe ordinea de zi. 

 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Supunem la vot ordinea de zi cu precizările menționate: 

 
1) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Sistem 
antiincendiu clădire liceu – sală de sport și sistem antiefracție, Liceul Teoretic 
„Nicolae Iorga” Brăila», cu finanțare de la bugetul local. 
 

2) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  
Aprobarea documentației tehnico – economice faza I și a indicatorilor tehnico – economici 
pentru proiectul <RENOVARE ENERGETICĂ ȘCOALA GIMNAZIALĂ NR. 11 „ION 
LUCA CARAGIALE” – BRĂILA>.   

 
3) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aderarea Municipiului Brăila la Asociația de Dezvoltare Intercomunitară pentru 
infrastructura de transport de interes strategic, in zona de Est și Sud – județele Galați, 
Brăila, Călărași și Ialomița. 

 
4) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:   

Aprobarea cuantumului lunar al unei burse și a numărului acestora pentru elevii de la 
cursurile cu frecvenţă din unităţile de învăţământ preuniversitar de stat, pentru anul școlar 
2022-2023.             

 
5) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului local al municipiului Brăila pe anul 2023.  
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6) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea utilizării sumei de 15.000,00 mii lei din excedentul bugetului local al municipiului 
Brăila, înregistrat la încheierea exercițiului bugetar al anului 2022, pentru finanțarea 
secțiunii de dezvoltare a anului 2023.  

 
7) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ 
SEROPLANT BRĂILA,  pe anul 2023.  

 
8) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ 
DE ADMINISTRARE ȘI GOSPODĂRIRE LOCALĂ Brăila,  pe anul 2023.  

 
9) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ 
DE ADMINISTRARE A FONDULUI LOCATIV ȘI A CIMITIRELOR Brăila, pe anul 2023.  

 
10) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SERVICIULUI DE TRANSPORT PUBLIC 
LOCAL DE CĂLĂTORI ŞI ADMINISTRARE  PORTUARĂ Brăila,  pe anul 2023.  

 
11) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al Spitalului de Psihiatrie „Sf. Pantelimon” 
Brăila, pe anul 2023.  

 
12) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea bugetului general centralizat al Municipiului Brăila, pe anul 2023. 
 

13) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  
Aprobarea cotizației anuale a Municipiului Brăila, prin Consiliul Local Municipal Brăila, la 

dezvoltarea activității sportive a HANDBAL CLUB DUNĂREA BRĂILA, în anul 2023.   
 

14) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea documentației tehnico – economice faza I – D.A.L.I. (Documentația de Avizare 
a Lucrărilor de Intervenții) și a indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de 
investiţii «Amenajare Autodrom – Poligon Auto - Liceul Tehnologic „Panait Istrati” 
Brăila», cu finanțare de la bugetul local.  

 
15) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea documentației tehnico – economice faza I - D.A.L.I. (Documentația de Avizare 
a Lucrărilor de Intervenții) și a indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de 
investiții «Amenajare loc de joacă pentru copii, sistematizare verticală curte 
interioară și reparații împrejmuire latura acces amplasament», Grădinița nr. 48 
„Luceafărul” Brăila, cu finanțare de la bugetul local. 

 
16) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Reabilitare 
instalație canalizare la Grădinița cu Program Prelungit nr. 8, str. Progresului nr. 7, 
Brăila», cu finanțare de la bugetul local.  

 
17) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea indicatorilor tehnico - economici pentru obiectivul de investiții «Reabilitare 
termică la Grădinița cu Program Prelungit nr. 5, str. Roșiori nr. 397, structură a 
Grădiniței cu Program Prleungit nr. 2 Brăila», cu finanțare de la bugetul local.  
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18) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Modificarea elementelor de identificare ale bunului înscris în Inventarul Domeniului Public 
al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M. Brăila nr. 325/30.09.2011, cu modificările și 
completările ulterioare, la Capitolul G, Subcapitolul G4, poziția nr. 1, conform 
documentației cadastrale. 

 
19) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Modificarea Inventarului Domeniului Public al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M. 
Brăila nr. 325/30.09.2011, cu modificările și completările ulterioare, la Capitolul A, 
Capitolul C, Capitolul G, subcapitolul G6 și completarea Capitolului B, Capitolului C 
și a Capitolului F ca urmare a finalizării obiectivului de investiții „Modernizare Bulevardul 
Dorobanților, Municipiul Brăila”, conform proceselor verbale de recepție la terminarea 
lucrărilor și a documentației cadastrale, declararea bunurilor rezultate în urma investiției ca 
fiind bunuri de utilitate publică și transmiterea acestora către Serviciul de Utilitate Publică 
Seroplant Brăila, Compania de Utilități Publice „Dunărea Brăila” S.A. și societatea 
”Braicar” S.A., conform modalității de gestiune specifice. 
 

20) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 129/31.03.2020, referitoare la „Aprobarea documentației 
tehnico - economice S.F./D.A.L.I., a indicatorilor tehnico - economici și a proiectului 
<Reabilitare, modernizare și dotare Școala Gimnazială „Mihai Eminescu”, Brăila>”, 
modificată prin H.C.L.M. Brăila nr. 126/31.03.2022 și H.C.L.M. Brăila nr. 573/28.10.2022.  

 
21) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Completarea anexei nr. 4 la H.C.L.M. nr. 429/21.12.2015 - „Lista terenurilor ce aparţin 
domeniului public al Municipiului Brăila ce sunt sau pot fi ocupate de construcţii tip balcon, 
alei acces, extinderi spații comerciale, alte construcții autorizate”.  

 
22) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Exprimarea acordului Consiliului Local Municipal Brăila, pentru executarea unor lucrări de 
construire/desființare pe terenuri ce aparțin domeniului public și privat al Municipiului 
Brăila.  

 

23) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Prelungirea contractului de închiriere a spaţiului cu altă destinație decât aceea de locuință, 
aparţinând domeniului privat al Municipiului Brăila, situat în Brăila, str. Mihai Eminescu, 
nr.46, etaj, atribuit PARTIDULUI ALIANȚA LIBERALILOR ȘI DEMOCRAȚILOR – ALDE 
– Filiala Brăila, în vederea desfăşurării activităţii.  

 
24) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Prelungirea contractului de închiriere a spaţiului cu altă destinație decât aceea de locuință, 
aparţinând domeniului privat al Municipiului Brăila, situat în Brăila, b-dul Dorobanților,          
bl. B33-B34, etaj, atribuit ORGANIZAȚIEI JUDEȚENE A PARTIDULUI NAȚIONAL 
ȚĂRĂNESC CREȘTIN DEMOCRAT BRĂILA, în vederea desfăşurării activităţii.  

 

25) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea vânzării în condițiile Legii nr.85/1992 coroborat cu Decretul Lege nr. 61/1990 și 
Legea nr.244/2011, a apartamentului nr.56 situat în Brăila, str. Radu Negru nr. 4, bl. 41,      
sc. 3, et. 3. 

 

26) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea vânzării în condițiile Legii nr.85/1992 coroborat cu Decretul Lege nr. 61/1990 și 
Legea nr.244/2011, a apartamentului nr.325 situat în Brăila, Aleea Cocorilor nr. 12, bl. E4,   
sc. 5, et. 10. 

 

27) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Numirea doamnei Mariana Adam, reprezentant al Ministerului Finanțelor Publice, ca 
membru în Consiliul de Administrație al Regiei Autonome „Administrația Zonei Libere” 
Brăila, în cadrul mandatului 2022 - 2026.  
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28) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Alegerea preşedintelui de şedinţă pentru luna martie 2023. 

 

29) Raport privind modalitatea de utilizare a sumelor primite și utilizate 
pentru buna desfășurare a activității instituțiilor publice de spectacole, respeciv 
Teatrul „Maria Filotti” și Teatrul de Păpuși, în anul 2022. 

 

30) Alte probleme. 
 

 Cu unanimitate de voturi ordinea de zi a fost aprobată.  
 
 Trecem la dezbaterea punctului 1 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea indicatorilor tehnico – 
economici pentru obiectivul de investiţii «Sistem antiincendiu clădire liceu – sală de 
sport și sistem antiefracție, Liceul Teoretic „Nicolae Iorga” Brăila», cu finanțare de la 
bugetul local 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 

 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

  Trecem la dezbaterea punctului 2 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea documentației tehnico – 
economice faza I și a indicatorilor tehnico – economici pentru proiectul <RENOVARE 
ENERGETICĂ ȘCOALA GIMNAZIALĂ NR. 11 „ION LUCA CARAGIALE” – BRĂILA>.  . 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 3 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aderarea Municipiului Brăila la Asociația 
de Dezvoltare Intercomunitară pentru infrastructura de transport de interes strategic, in 
zona de Est și Sud – județele Galați, Brăila, Călărași și Ialomița 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

 

 Trecem la dezbaterea punctului 4 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea cuantumului lunar al unei 
burse și a numărului acestora pentru elevii de la cursurile cu frecvenţă din unităţile de 
învăţământ preuniversitar de stat, pentru anul școlar 2022-2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
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  Trecem la dezbaterea punctului 5 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului local al municipiului 
Brăila pe anul 2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Am un amendament privind reabilitarea strada Neagră la capitolul 65.02 art. 58            

alin. (1). Bugetul necesar este de 150.000 de lei. Este un proiect pe care l-am mai 
prezentat și am fost asigurați că este pe lista de investiții. Propun introducerea lui pe lista 
de investiții pe anul 2022 - 2023. Este o stradă din centrul orașului care din păcate nu ne 
onorează. Haideți să votăm fiecare amendament în parte. 

 

Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Ați stabilit ca fiecare să spuneți câte unul și de aceea? 
 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Modul în care stabilim este o problemă internă. 
 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Domnule Viceprimar, rugămintea mea este să așteptați să vă dau cuvântul. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Și dacă nu aștept ce se întâmplă? 
 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Domnule Președinte, conform art.27 alin. (13) din Regulamentul Consiliului Local vă 

rog să supuneți la vot acest amendament. 
 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Supunem la vot amendamentul propus la proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu 8 voturi ”pentru” ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu Alexandru, 

Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel, Sandu Marius – George, 
Sarafolean Coman și Sîrbu Constantin și 18 abțineri, amendamentul nu a fost aprobat. 

 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Am și eu un amendament privind modernizarea străzii Eroilor care face legătura 

dintre cartierele Vidin și Pisc cu finanțare din excedentul bugetar al anilor precedenți. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Modernizarea străzii Eroilor este deja inclusă în acordul cadru. În situația în care o 

va face Primăria Municipiului Brăila, în loc să o facă constructorul podului, în urma unei 
discuții pe care am avut-o cu acesta, deoarece strada s-a degradat ca urmare a faptului că 
pe acolo au trecut utilaje grele care au cărat materiale de construcții către pod, o vom face 
prin acordul cadru, așa cum am făcut și șoseaua Rm. Sărat. Amendamentul 
dumneavoastră ar trebui retras.  

 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Investiții pe anul 2022 – 2023? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Anul acesta. 
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Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Bun, atunci retragem amendamentul. Alte discuții? 
 
Domnul consilier, Pascale Mihai - Viorel: 
Am și eu două amendamente. Primul se referă la modernizarea străzilor între 

Dorobanți și Ștefan cel Mare. Mă refer la străzile Carpați, Apollo, Cloșca, Dianei și Albina 
între Roșiori și Ștefan cel Mare, cu finanțare din excedent.  

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
La fel este și în situația dumneavoastră, unde străzile sunt deja incluse în acordul 

cadru pentru modernizarea străzilor. Nu sunt finanțate din excedent ci din secțiunea de 
funcționare. Suma prevăzută pentru totalitatea străzilor este de 20 de milioane de lei. 
Consider că ar trebui retras amendamentul, deoarece avem deja suma inclusă. Mă bucur 
că am căzut de acord pe străzile acestea.   

 
Domnul consilier, Pascale Mihai - Viorel: 
Mai am modernizarea străzilor din cartierul Islaz: Mihail Kogălniceanu, Constantin 

Gherea, Mărului și I.C. Brătianu între Apollo și Ardealului.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
La fel.  
 
Domnul consilier, Pascale Mihai - Viorel: 
Îl retrag și pe acesta. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Mulțumesc frumos! 
 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Am rugămintea, domnule Primar, să ne puneți la dispoziție această listă de străzi 

din acordul cadru, pentru a nu mai avea astfel de solicitări. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu avem cum să vă punem la dispoziție, pentru că ea se face prin adresă de la 

Direcția Tehnică și vor fi transmise în momentul în care vremea va permite începerea 
lucrărilor. Atunci când vor începe lucrările o să vă anunțăm. Știți că și anul trecut am avut 
aceeași discuție cu Rm. Sărat și s-a dovedit că lucrurile au fost mai rapide decât am 
stabilit noi în Consiliul Local. Așa vă garantăm și acum. Este o chestie de gentlemen’s 
agreement. 

 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Discuția despre Rm. Sărat am avut-o în anul 2021.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
2022. Haideți să continuăm. 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Domnule Primar, stimați colegi, aș începe cu stadionul Municipal. Singura problemă 

la stadionul Municipal este gazonul. Propun ca stadionul Municipal să fie racordat la 
rețeaua de apă fluvială, pardon, apă pluvială, care se află la câteva sute de metri de 
stadion. Dacă greșesc corectați-mă. Astfel, printr-un efort financiar minim, se poate 
rezolva această problemă cu îngrijirea gazonului. Propun să votăm această propunere. 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Propunerea dumneavoastră trebuie să fie una concretă.  
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Am spus. Racordarea stadionului la rețeaua de apă.  
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Trebuie să menționați o sumă.  
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Dumneavoastră ați avut alocată o sumă. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Suma respectivă are altă destinație. Suma de 500 de mii de lei pe care Primăria a 

alocat-o pentru stadion este pentru întocmirea D.A.L.I. în situația în care Ministerul 
Tineretului și Sportului ne cedează pista de dirt-track, astfel încât să se poată merge mai 
departe cu proiectul, deoarece în momentul de față la stadionul municipal sunt doi 
proprietari. Primul proprietar este Primăria Municipiului Brăila și al doilea proprietar este 
Ministerul Tineretului și Sportului. Pentru a putea face o lucrare de investiție de amploare, 
prin Compania Națională de Investiții, este nevoie de un singur proprietar, deoarece 
autorizația de construire nu se eliberează pe două numere cadastrale diferite. Aceasta 
este o discuție pe care o purtăm de foarte mult timp, dar fără succes, cu Ministerul 
Tineretului și Sportului.  

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Eu mă gândeam că puteați face un mic efort financiar să racordați stadionul. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu am spus nici nu și nici da. Eu v-am spus care este situația acolo. 
 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Haideți să supunem la vot. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Trebuie să aibă și o sumă, să fie cuantificabil. Se face pe baza unui deviz.  
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Având în vedere că conducta de apă este în apropierea stadionului, la nici 200 de 

m, nu cred că e o sumă mare.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Trebuie să avem un deviz, să știm ce înseamnă aproximativ săpătură, țeavă, 

racordare, taxe și avize. N-am nimic împotrivă, dar trebuie doar să-l cuantificați pe baza 
unui deviz și să-l susțineți. 

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
50 de mii. Cât să vă spun?  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu știu dacă ajunge.  
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Nu știu să vă dau o sumă concretă.  
 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Domnule consilier, doriți să supunem la vot amendamentul propus de 

dumneavoastră? 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Bineînțeles. 
 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Supunem la vot amendamentul propus la proiectul de hotărâre: 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Vreau să fac mențiunea că propunerea nu este una rea, doar că nu este 

cuantificabilă.  
 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Supunem la vot amendamentul propus de domnul consilier Drogeanu Alexandru. 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu 8 voturi ”pentru” ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu Alexandru, 

Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel, Sandu Marius – George, 
Sarafolean Coman și Sîrbu Constantin și 18 abțineri, amendamentul nu a fost aprobat. 

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Referitor la stadionul Progresul am discutat foarte mult. De 5 ani de când se 

lucrează la acest stadion termenul de execuție s-a modificat de două ori. Termenul limită 
este mai anul acesta. Credeți că anul acesta de ziua Copilului tăiați panglica la stadionul 
Progresul? 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Dumneavoastră în ce calitate mă întrebați pe mine? 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
În calitate de proprietar. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu sunt proprietar, domnule consilier. Numai unii se cred proprietarii și stăpânii 

bunurilor publice. Lucrările la stadionul Progresul nu au început acum 4 ani, pentru că nici 
nu era inclus în buget modernizarea lui. Pe perioada iernii, așa cum este acum, toate 
firmele primesc sistare, pentru că nu pot lucra și face lucrări de calitate atunci când 
temperaturile nu permit. Aceasta este procedura. În perioada în care nu se pot face lucrări 
toate societațile au dreptul să ceară sistare.  

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Îmi puteți da un răspuns? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu pot să vă dau un termen fără să consult unele documente. De regulă înainte de 

a avansa cifre și termene trebuie să consultăm documentele. Dacă m-ați fi rugat cu 1-2 
zile, înainte atunci cu siguranță puteam să vă răspund. 

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
După modernizarea stadionului propun să-i schimbăm denumirea.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, la diverse putem vorbi despre ce doriți dumneavoastră. Ce 

legătură are o denumire cu bugetul? Mai aveți vreun amendament?  
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Într-un clasament al municipiilor capitale de județ Brăila se află în ceea ce privește 

infrastructura sportivă pe ultimul loc. Propun înființarea unui club sportiv municipal, cu mai 
multe secții, în subordinea Consiliului Local, care ar avea ca scop organizarea activității 
sportive în municipiul Brăila, cât și selecția și procesul de pregătire a sportivilor în ceea ce 
privește competițiile interne și de ce nu și internaționale. 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Vă rog să ne prezentați organigrama acestui club sportiv, numărul de salariați, 

cuantumul salariilor și al sumelor necesare pentru transport, cazare și alte cheltuieli 
conexe. Un club de genul acesta are angajați, care trebuiesc plătiți din bani publici. Puteți 
să ne prezentați o organigramă? Înainte de a aloca bani pentru o structură este absolut 
obligatoriu să se parcurgă anumite proceduri legale. Înainte de a da bani unei structuri 
inexistente este absolut necesar ca această structură să fie înființată pentru a beneficia de 
buget. Nu putem să dăm bani unei structuri care nu există. Este nevoie de modificarea 
organigramei și tăierea unui număr de posturi din alte părți, astfel încât noua structură pe 
care o propuneți să aibă numărul de posturi pe care le propuneți. Apoi acei oameni trebuie 
să primească un salariu, pentru că așa prevede legislația. Cei care își desfășoară 
activitatea acolo ar trebui să aibă bani pentru deplasări, echipament, cazare, masă și așa 
mai departe. O să vă mai recomand un lucru pentru a nu intra pe dublă finanțare. În 
municipiul Brăila mai există un club sportiv municipal aflat în subordinea, dacă nu mă 
înșel, Ministerului Tineretului și Sportului la care director sau președinte este chiar colega 
dumneavoastră de partid. Știți acest lucru, nu? 

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Vă referiți la clubul sportiv de handbal? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu, la clubul la care director sau președinte este colega dumneavoastră de partid 

doamna Ioniță. Eu cred că acel club ar trebui să fie dezvoltat prin finanțarea tineretului și 
sportului. Are secții constituite și care pot fi multiplicate. Dacă veți avea o discuție la 
partidul dumneavoastră putem avea o discuție și cu domnii parlamentari de la partidul 
nostru pentru a-l putea susține în cadrul coaliției de guvernare, care nu funcționează la 
Consiliul Local.  

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Eu am văzut că în alte municipii se află la nivelul consiliului local.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Vă repet că avem un asemnea club sportiv municipal în subordinea Ministerului 

Tineretului și Sportului. Eu vă recomand să vorbiți cu dânsa să ceară Ministerului 
Tineretului și Sportului să suplimenteze numărul de secții și cu siguranță va fi un succes al 
dumneavoastră. Dacă nu va reuși acest lucru sunt două variante: ori dânsa nu a putut ori 
dumneavoastră nu ați avut succes în cadrul partidului. 

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Eu aș dori la nivelul Consiliului Local Municipal. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Eu vă spun să-l dezvoltăm pe cel existent, ca să nu facem încă o funcție de 

director, de contabil sau resurse umane. Avem unul deja, de ce să nu-l dezvoltăm pe 
acela? Acum la Primărie avem un număr de posturi vacante destul de mare. Noi nu 
cheltuim banii pe salarii. Atunci de ce să mai facem încă un post de conducere? Îl păstrăm 
pe acela și îi dăm atribuții suplimentare. Ace0asta este propunerea, domnule consilier. 

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Eu rămân la propunerea mea și vă rog să supuneți la vot. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Cui să dam bani și cât să dăm? Care este entitatea.  
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Eu am venit cu propunerea. 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Haideți să le facem legal. Vă supun atenției următoarea procedură: vă rog să 

menționați suma și entitatea. Cum se numește ea și care e forma de înființare juridică? 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Pot face acest lucru în ședința de consiliu local viitoare. 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu puteți, domnule consilier. Apelez la o chestiune tehnică. Dumneavoastră sunteți 

membrul unui partid și eu al unui alt partid și aș vrea ca domnul Secretar General al 
Municipiului Brăila să ne spună dacă putem să alocăm bani unei entități care nu a fost 
inființată. 

 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
Pe procedură avem două lucruri diferite. Aici discutăm despre un proiect de 

aprobare a bugetului, iar ce susțineți dumneavoastră este o inițiativă de a înființa o nouă 
structură în cadrul Primăriei Municipiului Brăila. Părerea mea este că dacă se dorește 
înființarea unei astfel de structuri ea trebuie să fie propusă ca proiect distinct în cadrul 
Consiliului Local. În acel proiect de înființare vor fi reglementate și toate problemele de 
finanțare, organigramă, regulament de funcționare. Acolo vor fi reglamentate. Ele nu își au 
locul în cadrul bugetului care se discută acum. 

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Am înțeles. Vă mulțumesc! 
 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Referitor la bugetul municipiului Brăila, ieri am discutat la comisie, cu toate că nu e 

treaba comisiei nr. 4, referitor la reparații curente. Solicităm din partea dumneavoastră ca 
aceste reparații curente sau alte cheltuieli de bunuri și servicii, care au sume destul de 
mari, să fie evidențiate printr-o anexă.  

O altă problemă pe care am văzut-o: conform Legii 273/2006 în art.3 zice că 
veniturile și cheltuielile bugetului cumulate la nivelul unității/subdiviziunii administrativ-
teritoriale, alcătuiesc bugetul general al unității/subdiviziunii administrativ-teritoriale. Am 
solicitat ieri să ni se prezinte un raport privind programul anual de achiziții publice, pe care 
nu l-am văzut în 2021 și 2022. Un al doilea raport privind situația achizițiilor cu valoare 
până în 5.000 de euro. Acest program anual de achiziții publice este inclus în bugetul 
local. Este o prognoză preconizată și nu este neapărat nevoie să respecți acest program. 
Totdeauna bugetul local se modifică, dar trebuie să știm și noi de ce votăm 27 sau 30 de 
milioane. Se poate introduce în bugetul local acest program anual al achizițiilor publice? 

 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Modelul de buget este unul național și primăriile nu pot introduce secțiuni noi în 

bugetul care este aprobat ca și formular de către Ministerul Finanțelor și A.N.A.F. Noi 
trebuie să respectăm efectiv rubricile pe care ei le creează la nivel național. 

Programul anual al achizițiilor publice este încheiat la începutul fiecărui an și se 
modifică, așa cum ați observat și dumneavoastră, ori de câte ori apar priorități noi sau 
Consiliul Local votează rectificarea bugetului. Programul anual al achizițiilor publice nu se 
include în buget, dar el este public și îl puteți găsi pe site-ul Sistemului Electronic al 
Achizițiilor Publice, iar domnul Surdu cred că v-a arătat ieri acest lucru. Programul anual al 
achizițiilor publice nu este parte componentă a bugetului, dar el este public.  

Mergem la chestiunea cu reparații curente și alte cheltuieli cu bunuri și servicii pe 
care dumneavoastră ați menționat-o. În buget se prevede foarte clar compoziția acestor 
capitole. De exemplu: reparații curente cu suma de 29.247.460 de lei. Nu avem cum să le 
detaliem în cadrul bugetului pentru că nu avem această sursă, dar ele sunt menționate în 
felul următor: acordul cadru pentru reparații și întreținere străzi, cel de care am vorbit mai 
devreme, cu 20 de milioane de lei, reparații Piața Traian cu suma de 6,4 milioane de lei, 
reparații școli cu suma de 1.466.000 de lei, reparații sediu Primărie și alte cheltuieli cu 
reparații și activități conexe. La cheltuieli cu bunuri și servicii unde este suma de 30 de 
milioane de de lei sunt servicii de salubritate pe care Primăria le colectează din taxe și le 
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plătește celor 3 operatori de salubritate și pe viitor celui care va câștiga licitația. Apoi avem 
TVA aferent terenurilor vândute – 800 de mii de lei. Capitolul subvenții – capitolul 40.03, 
subvenții privind acoperirea diferențelor de preț și de tarif – 29 de milioane de lei. 
Subvențiile acestea se acordă integral doar pentru subvenția abonamentelor elevilor, 
studenților, pensionarilor, persoanelor cu handicap și veteranilor de război către Braicar 
S.A.       

 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Planul anual al achizițiilor publice reflectă bugetul pe care îl aprobăm astăzi. Nu 

este necesar a fi parte din el, pentru că nu facem altceva decât să punem în aplicare 
bugetul pe care îl votăm acum.    

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Pot să revin cu întrebarea? Problema este că se afișează pe site-ul Primăriei și cine 

citește vede reparații curente sau alte cheltuieli de bunuri și servicii fără să fie o 
specificație, așa cum trebuie să fie normal într-un buget. Capitolele acestea nu sunt 
trecute și problema este că cineva care citește acest buget o să spună uite-i și pe ăștia au 
votat 27 de milioane alte cheltuieli. Cu toate că dumneavoastră, domnule Primar, îmi 
spuneți că nu este corect, luăm din nou art.3 din Legea 273/2006. La lucrările prin achiziții 
publice nu am văzut. Dacă ne uităm pe site-ul Primăriei rapoartele privind achizițiile 
publice sunt până în 2020. În 2021 nu mai apar.    

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Sunt în SICAP. Îmi cer scuze că vă întrerup.  
 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Dumneavoastră în calitate de Primar, îmi pare rău că vă spun, aveți în portofoliu și 

acest element pentru a pune pe site acest raport privind achizițiile publice. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, cu toată eleganța de care dau dovadă vă spun încă o dată că 

programul achizițiilor publice este în SICAP, pentru că achizițiile publice se fac acolo. Nu 
se poate face nicio achiziție dacă bunul respectiv sau categoria de bunuri nu se află în 
bugetul pe care dumneavoastră îl votați astăzi. Partea economico-financiară a Primăriei 
nu va avea niciodată viză C.F.P. și angajații de la Primărie nu vor semna niciodată 
efectuarea unei achiziții publice și încheierea unui contract de orice tip, dacă în secțiunea 
de dezvoltare sau de funcționare nu există acel capitol votat de Consiliul Local, domnule 
consilier. Programul achizițiilor publice se face copy-paste după obiectivele de investiții pe 
care le votăm astăzi în buget și după cele pe care le-am menționat anterior. Nu putem 
introduce nici măcar un cuvânt față de lista de investiții. Nicio virgulă nu avem voie să 
punem în plus, pentru că programul de achiziții publice reflectă bugetul pe care îl aprobăm 
astăzi. Merg și vă spun mai departe, la reparațiile curente, alte cheltuieli cu bunuri și 
servicii, subvenții pentru acoperirea diferențelor de preț acesta este formularul pe care îl 
primim de la Ministerul Finanțelor și pe care noi îl depunem și trimitem la A.N.A.F. spre 
avizarea bugetului. Îi știți pe domnii Câțu, Vâlceanu și care or fi mai fost, miniștri de finanțe 
de la noi și de la voi? Ei au făcut acest formular. Ai noștri și ai voștri. În concluzie acesta 
este formularul și dacă nu-l respectăm nu ni se avizează bugetul. Orice inițiativă a 
dumneavoastră de introducere a unor elemente noi va conduce la invalidarea bugetului. 
An de an am făcut la fel. Și vă mai spun un lucru foarte serios: așa nu se face doar la 
Primăria Municipiului Brăila. Așa se face la toate primăriile cu primari P.S.D., P.N.L., 
U.S.R. și așa mai departe. Acesta-i formularul și nu avem ce să-i facem, domnule 
consilier. 

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Eu am pus o singură întrebare din ce-am văzut.  
 
 



 13 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, v-am răspuns, v-am dat detaliile, ședința se înregistrează, se 

consemnează și se poate vedea pe execuția bugetului.  
 
Doamna Ciocan Doinița, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Tot ce am aprobat ca și finanțare ca obiectiv nou sau în continuare se concentrează 

în acest program. Noi nu putem face nicio achiziție atât timp cât nu depunem prima dată 
acest raport în sistemul achizițiilor publice. Acesta este primul document de la care putem 
pleca pentru orice tip de achiziție. Că e o achiziție simplă sau pe cumpărare directă nu se 
face decât cu evaluarea acestui program pe care SICAP-ul îl are.  

 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Sunt de acord cu dumneavoastră, dar colegul meu se referea că până în 2020 

exista această transparență și locuitorii municipiului Brăila puteau accesa site-ul Primăriei 
și vedea acest plan de achiziții. Acesta nu a mai fost actualizat pe 2021-2022. Locuitorii 
Brăilei nu au cont pentru a accesa SICAP. Platforma de achiziții necesită anumite drepturi. 
Pe site-ul Primăriei e mai simplu.  

 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Se regăsește pe site-ul Primăriei așa cum v-am explicat. Planul anual al achizițiilor 

publice reflectă investițiile și inițiativa consiliului local prevăzute în buget, care a fost pus în 
transparență decizională pe site-ul Primăriei unde au avut acces și posibilitatea de a 
comenta toți cetățenii interesați cu privire la aprobarea care urmează să se petreacă 
astăzi. Faptul că colegul nostru nu reușește să înțeleagă acest lucru...Nu mai ridicați 
mâna! Eu încerc să vorbesc cu dumneavoastră și dumneavoastră nu faceți altceva decât 
să mă întrerupeți. Încercați să urmăriți un fir logic, pentru că dacă mă întrerupeți în 
momentul în care vorbesc o să susțineți în continuare o chestie pe care este evident că nu 
aveți capacitatea să o înțelegeți pe deplin, diferențiat sau cu carențe. Tot ce este prevăzut 
în planul anual al achizițiilor publice este prevăzut în buget. Doar noi în Consiliul Local 
putem aproba prin vot investiții care au loc în municipiul Brăila în decursul unui an. Ce 
este atât de greu de înțeles? Nu înțeleg ce nu înțelegeți. 

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Pe site-ul Primăriei pe achiziții publice nu există aceste rapoarte. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Dumneavoastră nu înțelegeți că pe site-ul Primăriei se află bugetul. 
 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Eu m-am uitat, dar acum nu am conexiune. Intrați pe Primăria Brăila, dați pe 

achiziții publice și veți vedea că nu există. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Pe site-ul Primăriei Municipiului Brăila există bugetul.  
 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Știți că există și un site al Primăriei Brăila, da? 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, nu mai bine mergeți dumneavoastră să legați două fire și să mă 

lăsăți. 
 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Eu zic să închidem discuțiile. 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Eu am să fac o singură recomandare. Domnule consilier, toți cetățenii pot consulta 

bugetul aprobat al municipiului Brăila. În buget sunt absolut toate obiectivele care se 
regăsesc și în planul de achiziții fără să existe vreo diferență între cele două. Faptul că ele 
se regăsesc în Sistemul Electronic de Achiziții Publice înseamnă că Primăria le-a publicat. 
Nu se poate intruduce în buget planul de achiziții pentru că este o chestiune de formular 
transmis de Ministerul Finanțelor. Dumneavoastră dacă doriți votați bugetul și ulterior o să 
vedeți că planul de achiziții respectă ceea ce s-a votat. 

 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Există un punct viabilizare zone puncte termice, serviciu de colectare, execuție 

lucrări, dirigenție șantier - plan multianual. Ce reprezintă? Este vorba de demolări, de 
reabilitări? 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Este vorba de serviciile de proiectare și execuție lucrări pentru demolarea punctelor 

termice din municipiul Brăila și construirea în locul lor a unor parcări sau a unor locuri de 
joacă. Există în momentul de față două astfel de proiecte într-un stadiu foarte avansat.  

 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
În mandatul trecut, când am preluat punctele termice de la lichidatorul CET – ului,  

am aprobat o listă în care am specificat undeva la 90% din fostele centrale de cartier vor fi 
demolate cu scopul de a edifica parcări și locuri de joacă. Dacă dumneavoastră nu vă 
aduceți aminte eu vă reamintesc: o centrală și anume cea de la intersecția străzilor 
Ghioceilor cu Roșiori, care reprezenta un pericol pentru cetățeni, a fost consolidată și 
turnul a fost demolat. Urmează să îndepărtăm 4 centrale cu scopul de a face un loc de 
joacă și parcări. Decizia am luat-o atunci și nu facem decât să continuăm.  

 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Mulțumesc, domnule Viceprimar, pentru că m-ați lămurit și mi-ați adus aminte. Nu 

vă supărați că v-am întrebat. E un proiect aici realizare centrală panouri fotovoltaice. Ne 
puteți lămuri unde, cât și scopul? 

 
Doamna Ciocan Doinița, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Cu suma de 200.000 de lei? 
 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Exact. 
 
Doamna Ciocan Doinița, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Este vorba de elaborarea studiilor de fezabilitate pentru accesarea fondurilor 

europene prin Ministerul Energiei. Facem acest studiu pentru realizarea unui parc cu 
panouri fotovoltaice, energia electrică rezultată fiind folosită pentru instituțiile noastre: 
Seroplant, Patinoar și încă un obiectiv al nostru. Acesta este motivul pentru care am inclus 
această sumă în buget. 

 

Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Mulțumesc! M-am lămurit. Noile proiecte de reabilitare energetică sunt prevăzute 

pentru fiecare grădiniță sau școală în parte? 
 
Doamna Ciocan Doinița, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Absolut. Dacă v-ați uitat în obiective, pe care tot noi le votăm, se numesc 

eficientizare energetică.  
 

Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Alt proiect este cel despre amenajarea și modernizarea stației de 

îmbarcare/debarcare călători – proiectul 2 Serviciul de proiectare, execuție multianuală. 
Chioșcurile sau alte construcții amplasate în stațiile de autobuz se vor demola? 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, am să vin cu o recomandare pentru dumneavoastră. Acestea 

sunt chestiuni care se discută la comisie și nu în plenul Consiliului Local. Dacă nu le-ați 
discutat la comisii și nici nu ați avut timpul să veniți să le discutăm la cabinetul Primarului o 
să vă răspund, pentru că așa este politicos. Este vorba despre construcția unor stații noi 
de autobuz în diverse locații din municipiul Brăila, poate și în locul unor chioșcuri existente 
astăzi. 

 

Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Stațiile noi sunt stații noi în alte locuri sau în locul celor existente? 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Sunt stații noi în stații de autobuze existente fără stație. Ați înțeles jocul de cuvinte? 
 

Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
La modernizarea spațiilor publice sunt incluse și trotuarele? 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Da. 
 

Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Sunt o groază de drumuri asfaltate prin Vidin, dar unde o parte din trotuare sunt 

asfaltate și altele nu.  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Pe Călugăreni s-au oprit lucrările pentru că a venit vremea rea, dar la Rm. Sărat și 

celelalte străzi modernizate anul acesta s-au finalizat și trotuarele. Sunt incluse în acordul 
cadru de care mă întreba colegul dumneavoastră mai devreme. Acolo sunt incluse străzile 
și trotuarele, inclusiv cele restante care nu au fost asfaltate în anii anteriori. Cred că ne 
oprim cu întrebările acestea, domnule consilier. 

 

Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Răspunsurile au fost lămuritoare și mulțumesc frumos. Dacă v-a deranjat... 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu m-au deranjat deloc, domnule consilier, dar am o singură rugăminte. Pentru a 

evita astfel de discuții în plenul consiliului putem să lămurim anterior ședinței de buget 
aceste aspecte. Nu trebuie să stăm aici 2 ore să le clarificăm. Dacă ne-am fi întâlnit la 
primărie atunci am fi putut să invităm și directori din cadrul instituției.  

 

Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Domnule Primar, îmi cer scuze pentru că este o problemă de discutat la diverse, 

dar o spun acum. Ultimele două dăți la ședința de comisie era o nuntă și apoi un curs. 
Ultima dată ne-am întâlnit la Serviciul Hotărâri. Fiecare din cei care propun proiecte și sunt 
implicați vor trebui să fie prezenți la comisii. 

 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Am bloca toată Primăria, domnule consilier. Dumneavoastră știți foarte bine că 

ședințele de comisie se desfășoară în mod normal, dar mai există și mici excepții. Acum 
eu nu cred că nu aveam o cameră în care să vă întâlniți la Primărie. Vă ofer eu biroul meu 
data viitoare. Nu cred că trebuie să anulăm nunțile oamenilor ca să ținem noi o ședință de 
comisie. Eu am înțeles dorința dumneavoastră, dar nu ați ales exemplul potrivit. 

 

Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Am un amendament privind spațiul fostei piețe din cartierul Buzăului, de la biserica 

Radu Negru. Eu am mai avut acest proiect acum câțiva ani, iar dumneavoastră ați spus că 
acolo va fi un obiectiv economic, așa cum ne place nouă liberalilor. Obiectivul economic 
există, dar lipsește cu desăvârșire. Putem face ceva acolo, pentru că deja a devenit o 
zonă insalubră. Aș propune să aprobăm 150.000 de lei pentru un studiu privind realizarea 
unei parcări, simplă sau multietajată. Să scoatem autovehiculele de pe străzile din cartier.  
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Acolo sunt niște contracte în momentul de față și nu pot să vă spun acum termenul 

lor de expirare. Este vorba de acele chioșcuri care sunt de jur împrejur. Vă propun să 
vedem când pot fi reziliate acele contracte pentru a nu risca litigii și acei comercianți să 
câștige despăgubiri de la Primărie. Dacă este posibil vă propun acest lucru la modul cel 
mai serios la rectificarea de buget, iar dacă nu e posibil o să vă spun justificat. 

 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Supunem la vot? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Dacă o să cădem de acord că analizăm forma juridică a contractelor și dacă este 

posibil supunem propunerea și venim cu ea la rectificarea de buget, iar dacă 
dumneavoastră nu doriți și riscăm niște litigii supunem la vot acum. Decizia vă aparține. 

 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Decizia ar fi să o propunem la rectificare.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Cu rugămintea, domnule consilier, să ne auzim la telefon după ce verificăm.  
 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Mulțumesc! Propun să extindem portul de ambarcațiuni mici. Cred că un studiu în 

acest sens trebuie făcut pentru a vedea dacă putem extinde și cât ar costa. Propun la fel o 
sumă modică pentru studii. 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu o să votăm amendamentul dumneavoastră din următorul motiv. În cadrul 

F.L.A.G. –ului, în care noi suntem membri, am avut deja discuții și la lansarea următorului 
ghid de finanțare vom veni exact cu acest proiect, pentru că data trecută ni s-a aprobat 
reabilitarea taluzului și acum dorim extinderea zonei de ambarcațiuni. În momentul în care 
vor lansa ghidurile de finanțare atunci vom veni, dar nu vom face niciun studiu de 
fezabilitate privind oportunitatea acestei investiții, deoarece este o cerere foarte mare. În 
funcție de condițiile din ghid vom veni și îl vom aproba 100%. Sunt convins că și 
dumneavoastră consilierii P.N.L. cât și domnul Sarafolean veți vota acest proiect.     

 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Atunci îl retrag.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Am avut aceste discuții încă de anul trecut cu doamna Florica Neagu, directorul de 

la F.L.A.G. 
 
Doamna Ciocan Doinița, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Vreau să mai adaug, domnule consilier, în ceea ce privește panourile fotovoltaice 

că mai este vorba și de iluminatul public și zona cimitirelor. Aceștia vor fi beneficiarii 
acestei finanțări. 

 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Eu zic că la rectificare să mai aprobăm alți bani, astfel încât acolo unde se face un 

obiectiv nou sau se reabilitează energetic să adăugăm și acest capitol pentru că este 
păcat. 

 
Doamna Ciocan Doinița, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Tot ce înseamnă reabilitare pe unitățile de învățământ le-am reabilitat și cu această 

componentă de eficientizare. 
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Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Mulțumesc frumos! 
 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu 18 voturi ”pentru” și 7 abțineri ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu 

Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel, Sandu 
Marius – George și Sîrbu Constantin, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnilor consilieri, referitor la votul dumneavoastră la buget o să fac o mențiune. 

Este cel mai bun buget al municipiului Brăila din ultimii 6 ani aș putea să spun, de când 
sunt eu primar. Vreau să le mulțumesc în mod special consilierilor care au votat și mă 
declar un pic dezamăgit de faptul că unii consilieri nu au votat, ca de obicei, bugetul 
Primăriei Municipiului Brăila și am să vă fac câteva mențiuni din buget. Secțiunea de 
Funcționare reprezintă 39% din total buget și secțiunea de Dezvoltare reprezintă 61% din 
total buget și unii consilieri nu l-au votat. Sumele incluse în acest buget din proiecte pe 
fonduri europene reprezintă 52% din total buget. Dacă vorbim, în schimb, de bugetul de 
Dezvoltare, vă spun că 86% din bugetul de Dezvoltare este cu fonduri europene. Și nu s-a 
votat. Dacă mergem pe obiective de investiții, din bugetul local pentru reabilitări de străzi 
avem suma de 8.795.000 euro, pentru parcări avem suma de 2.081.000 euro. La proiecte 
cu fonduri europene, pentru reabilitări de bulevarde și străzi, avem suma de 70.000.000 
euro. La mijloace de transport, din fonduri europene, pentru municipiul Brăila sunt 
28.000.000 euro și anul acesta vor veni primele 11 autobuze din contractul cu ministerul și 
celelalte 6 din contractul încheiat de Primăria Municipiului Brăila și vă spun că totalul 
bugetului pe infrastructură din bani locali este de 10.876.000 euro, iar din fonduri 
europene 98.009.000 euro. Investițiile pe fonduri europene reprezintă 90% și 10% din 
bugetul local. Dacă mergem pe zona de învățământ avem în momentul de față suma de 
4.943.000 euro pentru investiții din fonduri europene la școli, grădinițe și licee. Suma de 
1.748.000 euro din P.N.N.R. contracte semnate la care vor începe lucrări anul acesta. La 
această sumă adăugăm 2.048.000 euro din bugetul local. ceea ce înseamnă că pentru 
școli investițiile cu fonduri europene reprezintă 76% și investițiile din bugetul local 24%. 
Este trist că n-ați votat. La fel pot să spun la parcurile de joacă, dar unde suma nu mai 
este la fel de mare ca cea de anul trecut deoarece s-au finalizat toate parcurile de joacă 
din municipiu. Anul acesta terminăm orășelul copiilor și cele pe fonduri europene la care 
se lucrează pe faleză, dar și în alte zone. Pot să vă spun că pentru parcuri de joacă și 
locuri de divertisment pentru populație anul acesta avem 1.576.000 euro din fonduri 
europene și 1.383.000 euro din bugetul local. Asta înseamnă că 53% din banii pentru 
investiții în parcuri de joacă și zone de relaxare pentru populație sunt din fonduri europene 
și doar 47% din bugetul local.  

Cele mai mari investiții pe Centrul istoric sunt Castelul de Apă, cu suma de 
19.000.000 lei și reabilitarea străzilor dintre Grădina Mare și faleza Dunării, cu 14.865.000 
lei, ambele proiecte cu finanțare europeană, la care adăugăm: reabilitarea Pieței Traian, 
trotuare și partea centrală a Pieței. După 3 ani de discuții am primit avizul Comisiei 
Naționale pentru Monumente Istorice, după ce fusesem blocați pe o perioadă lungă de 
timp de Direcția Județeană de Cultură, lucru pe care nu vreau să-l mai detaliez acum. Este 
vorba de 6.400.000 lei din bugetul local, reabilitarea Ceasului din Piața Traian, reabilitarea 
statuilor, a unor case ale Primăriei, achiziția unui teren în Centrul istoric și achiziția acelor 
celebre hrube despre care vorbim și dacă se clarifică situația juridică, putem să le 
achiziționăm. Banii care sunt prevăzuți pentru reabilitarea Centrului istoric anul acesta 
sunt de 6.959.000 euro fonduri europene și 3.058.000 euro buget local. Este foarte trist că 
domnii consilieri de la PNL nu au dorit să voteze un buget care are aceste cifre atrase cu 
fonduri europene. Este cel mai de succes  buget pe care l-am avut vreodată. Dar votul 
este o chestiune personală a fiecărui consilier, vă aparține în totalitate responsabilitatea. 
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Căzusem la un moment dat de acord pe foarte multe amendamente și vă spun sincer că 
am crezut că veți vota bugetul. Vă spun că și dacă votați sau nu faptul că deținem 
majoritatea Consiliului Local este definitoriu și meritul pentru ceea ce se întâmplă bun în 
orașul Brăila este doar al consilierilor care votează bugetul.    

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Aceste lucrări sunt plecate din 2019, domnule Primar, sau marea majoritate din ele. 

La Braicar, cu mijloacele de transport, de ce credeți că tocmai în 2023 se vor finaliza? 
Asta era ideea.  

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Bună întrebare, de nota 20 cu plus. Dumneavoastră știți pe ce perioadă se 

lansează un program de finanțare europeană?  
 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Proiectele au pornit din 2019 și văd că sunt aprobate. V-am întrebat de ce doar în 

2023 se vor încheia aceste proiecte. Dumneavoastră mi-ați spus întrebarea pe ce timp 
este. Nu știu pentru că nu am ajuns încă la capitolul acesta, dar o să ajung în următoarele 
luni și o să vedem. Am de citit o groază de legi acum. Ăsta-i adevărul. Am început altă 
meserie să citim legile. Am observat că orice întrebare pe care v-o punem se duce către 
lege. De aceea v-am și zis că legea cu bugetul local este 273, dar nu am fost ascultat. 

 
Doamna Ciocan Doinița, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Este Legea finanțelor publice locale, nu a bugetului. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, încerc să fiu elegant și să dau dovadă de toată prietenia în 

această situație și vă spun sincer: întrebați-l pe domnul Gheorghiță și dânsul o să vă 
spună că programele de finanțare europeană se întind pe mai mulți ani. Sunt anii în care 
se concep ghidurile, sunt anii în care se modifică ghidurile în funcție de nevoile țării 
respective, de perioada de depunere a proiectului și pentru implementare un alt număr de 
ani. În momentul de față proiectele au fost depuse la minister în anul 2019, au fost 
aprobate la finalul anului 2020, în anul 2021 s-au făcut licitațiile de către Ministerul 
Dezvoltării pentru unele dintre proiecte cum sunt tramvaiele și autobuzele și de către 
Primăria Municipiului Brăila pentru celelalte proiecte așa cum sunt străzile, grădinițele 
școlile și liceele. Apoi vine execuția. Acum sper că ați înțeles, domnule consilier, și nu o să 
mai insistăm pe acest subiect.   

 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Cu permisiunea dumneavoastră, vorbim de proiecte de finanțare pe exercițiul 2014-

2020 și suntem în 2023. Despre Calea Galați și șoseaua Grigore Alexandrescu am vorbit 
și în 2021 și în 2022 și vorbim și în 2023. Temerea mea este că finanțarea pe POR 2014-
2020 se apropie de sfârșit și nu știu dacă vom fi în stare să finalizăm aceste lucrări și să 
beneficiem de finanțare. Cred că la acest lucru se referea colegul meu. Ne-am dori ca 
aceste obiective să fie închise și să fie făcută acceptanța lor în 2023, pentru că dacă vom 
trece mai departe nu știu ce șanse vom avea. 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, am să vă răspund și o să închidem subiectul aici. Ne întreabă 

domnul Secretar dacă revenim la ordinea de zi. Programul a fost 2014 - 2020 cu 
finalizarea proiectelor în 2023. Nu este o chestiune a Primăriei Municipiului Brăila ci o 
chestiune națională. La acele proiecte pe care le-ați menționat s-a lucrat, iar la celelalte la 
care s-au organizat 6 licitații și nu a venit niciun constructor nu este vina noastră. Pot să 
vă spun că la licitația, care este acum aproape de finalizare, avem câștigător și vor începe 
lucrările. Prima lucrare va fi Calea Galați și constructorii au termene în care trebuie să se 
încadreze. În concluzie mulțumesc mult și cred că am închis acest subiect.  
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 Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
  Înainte de a trece la ordinea de zi vreau să vă răspund și eu domnule Primar. Ați 
spus mai devreme că noi nu am votat bugetul și am să vă spun de ce. Veniți, spre 
exemplu, cu un proiect cu Ceasul din centru cu suma de 43 de miliarde lei vechi. Chiar 
dumneavoastră ați spus că nu trebuie să fii expert să vezi că suma este mare. Nu trebuie 
să venim peste ani și ani să dăm cu subsemnatul pe la cine știe ce instituție.  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
  Domnule consilier, uneori mă uimiți. Responsabilitatea nu v-o asumați 
dumneavoastră, consilierii, și-o asumă cei care le implementează, cei care întocmesc un 
buget și care sunt de specialitate. Ceasul din Piața Traian este un monument istoric care 
trebuie să fie reabilitat doar de o societate autorizată de cei de la Comisia monumentelor 
istorice. Dacă nu o facem tot dumneavoastră o să spuneți că am lăsat un simbol al 
orașului Brăila în paragină. În momentul în care se realizează o licitație publică care 
pornește de la suma de 10 lei, de exemplu, societățile pot oferi 4 lei sau 8 lei. Este o 
licitație publică pentru atribuirea fiecărui obiectiv de investiții care se derulează în sistemul 
electronic de achiziții publice, la care poate participa orice societate care îndeplinește 
condițiile, în cazul de față să fie autorizată de Ministerul Culturii și dacă suma pe care a 
prevăzut-o un proiectant autorizat și nu Primăria Municipiului Brăila la acel obiectiv de 
investiții este una mare societățile vor oferi o sumă mai mică. Dacă societățile vor oferi o 
sumă aproximativ egală, pentru că nimeni nu știe ce sumă oferă cel care licitează, atunci 
putem spune că dumneavoastră poate că ați avut dreptate. Nu mai căutați, domnule 
consilier, motive din acestea, pentru că nu stau în picioare.  
 

Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
  Așa cum am mai spus calitatea noastră este dată de vot. Noi suntem consilieri locali 
și avem obligația de a lua decizii în numele celor mulți care ne-au votat. În momentul în 
care în cadrul Consilului Local avem posibilitatea să ne exercităm votul cu ”Da” sau ”Nu” și 
dumneavoastră optați să fiți Elveția, dacă dumneavoastră considerați că acest buget este 
greșit, că valorile din el sunt mult peste ceea ce considerați dumneavoastră a fi natural și 
normal, întrebarea mea este: de ce nu votați împotrivă? Pentru că și votul prin care 
dumneavoastră vă abțineți este un vot negativ. Dar măcar asumați-l. Am înțeles, nu vă 
place bugetul, considerați că este unul greșit. De ce nu încercați să vă exercitați votul, să 
vă respectați votanții și să luați o decizie? ”Domnule nu sunt de acord cu bugetul propus 
motiv pentru care votez împotrivă.” Nu-i logic așa, să vă exercitați votul? De aceea suntem 
aici în Consiliul Local, pentru că populația ne-a ales să luăm o decizie. Dumneavoastră nu 
luați niciun fel de decizie. Pur și simplu sunteți Elveția și nu participați la dezbatere, la vot, 
la buget, la comisii, la numărat, la nimic. Veniți aici și vă spun și de ce veniți: legea spune 
că pentru a putea să vă luați indemnizațiile aveți obligația de a fi prezenți la comisiiile de 
specialitate în cadrul Consiliului Local și la o ședință ordinară. Dumneavoastră veniți la 
ședință, nu vă asumați nimic, nu votați nimic, sunteți impasibili și la final luăm bănuțul. 
Haideți să încercați să vă asumați. Votați împotrivă. 
 
  Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
  Domnule Viceprimar, ați afirmat că suntem Elveția. Bine că nu suntem Rusia. 
 

Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
  Ne abținem deoarece este corect să ne abținem, deoarece nu suntem de acord în 
totalitate cu proiectele dumneavoastră. Nu avem putere să influențăm acest vot și dacă 
este negativ, este negativ și dacă ne abținem putem să revenim asupra unui proiect printr-
o acceptare. Asta nu înseamnă că nu participăm la comisii sau nu venim la ședințe. Nu 
avem nicio obligație să mergem în spatele utilajelor de deszăpezire. Fiecare își face 
meseria lui. Am intrat în Consiliul Municipal benevol, nu am dat examen de admitere. 
Celor pe care îi reprezentăm le arătăm exact partea pe care nu o arătați. Cred că am 
închis acest subiect și această problemă de a ne spune că nu participăm. În comisii n-am 
auzit niciodată că dacă sunt doi membri unul îl punem de la P.S.D. și unul de la P.N.L. Îmi 
pare rău, dar asta este situația. 
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Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
  În primul rând eu nu am făcut niciun fel de apreciere privind faptul că 
dumneavoastră ar trebui să fiți în spatele volei. Noi discutăm că dumneavoastră în calitate 
de consilieri ar trebui să votați ”Da” sau ”Nu” și nu să vă abțineți. Eu înțeleg că 
dumneavoastră nu faceți în momentul de față decât să citiți legislația ca să puteți avea 
habar de ce se întâmplă aici. Este remarcabil ca la vârsta dumneavoastră mai aveți 
aplecare către studiu. În continuare dumneavoastră puteți scoate în evidență anumite 
carențe pe care le considerați necesare a fi scoase în evidență. Sigur noi putem să ne 
întoarcem să discutăm despre orice fel de proiect, dar țin să vă amintesc, așa cum și 
domnul Secretar probabil o să reușească să vă reamintească, că în momentul în care 
supunem la vot un proiect nu mai avem nicio logică să revenim asupra lui în următoarea 
ședință. Dacă dumneavoastră aveți probleme referitoare la cum a fost votat proiectul eu 
consider că normal și bărbătește este să vă opuneți. Spuneți că nu sunteți de acord. 
Motivele pentru care nu sunt de acord sunt a, b. c și d. Nu că mă abțin în eventualitatea 
faptul că mai târziu voi avea posibilitatea să văd dacă putem reveni la acest subiect ca să 
pierdem încă jumătate de oră ca să încercăm să vă explicăm dumneavoastră legislația și 
cum funcționează Consiliul Local. Părerea mea este aceea că noi în momentul în care am 
fost aleși de către cetățeni am devenit reprezentanții celor care ne-au votat și de a lua 
decizii în numele lor. Dacă ne întâlnim și ne abținem toți ce se întâmplă? Eu am înțeles de 
la domnul consilier că îi este teamă că mai târziu va fi pus în situația de a da cu 
subsemnatul. Este remarcabil și nu am ce să comentez. Temerea este un factor natural. 
Dar de ce să nu înțelegem cu toții legislația și să votăm cu ”Da” sau ”Nu” știu că 
dumneavoastră sunteți supus unui studiu. Sunt ferm convins că veți citi legislația aceea, o 
să o înțelegeți, dar singura mea temere este că nu o să reușiți până în vara lui 2024. Dar 
nu e problemă pentru că veți continua să le spuneți oamenilor că în acești 3 ani în care ați 
fost consilier v-ați abținut pentru că a trebuit să învățați și le promiteți că în următorul 
mandat veți reuși să luați și dumneavoastră o decizie.      
 
  Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
  Vreau să-l întreb pe domnul Secretar unde se contabilizează abținerea la vot: la 
contra sau la vot negativ?    
  

Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
  Abținerile se contabilizează la voturi împotrivă. 
 
  Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
  Unii consilieri nu au puterea de a vota contra și atunci se abțin știind că abținerea 
lor va fi contabilizată tot la vot negativ. Indiferent cât veți dezbate acest subiect este cert 
un lucru că niște oameni au avut încredrere în Partidul Național Liberal și v-au trimis în 
Consiliul Local. Alți oameni au votat P.S.D. și astfel sunt consilieri aici. Fiecare tip de 
alegător dorește ca dincolo de lupta politică și dincolo de orice scandal să existe buget al 
municipiului pentru a se întâmpla lucruri bune în oraș. Atât timp cât dumneavoastră vă 
abțineți să nu votați bugetul de 6 ani de zile înseamnă că nu aveți nicio contribuție. Dacă i-
ați fi reprezentat ați fi venit să discutăm înainte de votarea bugetului, dar an de an căutați 
diverse subterfugii, variante, scuze pentru a nu vota bugetul, deoarece înțelegeți greșit 
rolul opoziției și permanent sunteți Gică Contra. Rolul opoziției, stimați consilieri, trebuie să 
fie unul constructiv. Cei din opoziție trebuie să discute cu cei care sunt în momentul de 
față la conducerea Consiliului Local, astfel încât să putem să votăm proiecte și așa cum 
am stabilit aici să clarificăm anumite aspecte deoarece unele dintre propunerile 
dumneavoastră sunt deja incluse în bugetul pe care nu l-ați votat. Noi nu putem decât să 
profităm politic pentru că dumneavoastră nu votați bugetul niciodată și este păcat de o 
astfel de atitudine. Decizia vă aparține în totalitate și vă propun să închidem aceste 
dezbateri care nu au nicio finalitate, deoarece bugetul a fost votat, dar nu de către 
dumneavoastră.  
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Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
  Domnule Primar, vreau să atrag atenția asupra atitudinii și modului de exprimare a 
domnului Viceprimar. Vă rog frumos să aplicați prevederile regulamentului și anume o 
mustrare verbală sau o tragere la răspundere. Referitor la vot vă aduc aminte că acum 30 
de minute la amendamentul privind reabilitarea străzii Negre răspunsul dumneavoastră a 
fost abținere. Mulțumesc! Pe strada Neagră bănuiesc că locuiesc și votanți P.S.D. 
  

Domnul consilier, Pătărlăgeanu Valentin: 
Din ce-am înțeles de la colegul nostru liberal aceștia au numai drepturi. Sunt lucruri 

bine de știut și aș vrea ca la anul să mergeți în fața alegătorilor dumneavoastră să le 
spuneți că aveți numai drepturi, că aveți dreptul de a dormi la căldurică iarna când afară 
ninge. Și ce bine se doarme și pe la 2 și pe la 5 dimineața. Obligațiile nu există pentru 
cetățenii orașului Brăila. Sunt convins că vor înțelege și sunt ferm convins că veți lua un 
procent cel puțin dublu față de cel trecut. Unii consilieri erau treji la ora 4 dimineața, având 
sau nu atribuții. Dumneavoastră dormeați și eu eram pe străzi.     

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Eu în mașina mea am două lopeți. Zăpada s-a dat și de oameni simpli. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Cu privire la aspectele menționate de domnul Gheorghiță, cum că consilierii P.S.D. 

s-au abținut la votul cu privire la cuprinderea străzii Negre în planul de investiții, domnul 
Primar v-a explicat că este cuprinsă deja în acordul cadru. Scopul acordului cadru a fost 
de a asfalta tot ce este nevoie și acolo unde este nevoie în limita finanțării pe care o avem. 
Este evident că ne-am abținut și ne vom abține în momentul în care dumneavoastră ne 
spuneți să prindem o stradă care este deja prinsă. Ce ar trebui să facem? Să votăm 
împotriva străzii pe care noi am băgat-o? Poate sunt mai acid sau vocal în exprimarea pe 
care o am în Consiliul Local. Așa este, dar este frustrant când ne întâlnim să discutăm 
niște lucruri care au impact asupra cetățeanului și în momentul în care facem acest lucru 
consilierii P.N.L. habar n-au de legislația în vigoare, nu știu să o aplice, nu înțeleg să se 
uite pe un buget, nu înțeleg cum a rezultat acel buget. Este frustrant când ești într-o sală 
în care trebuie să discuți cu acea elită sau acele vârfuri ale societății care ar trebui să ia 
decizii și vezi că vârfurile P.N.L., pe care le-a transmis în Consiliul Local, nu au 
capacitatea ca să poată să înțeleagă legislația, s-o aplice sau să înțeleagă ce scrie în un 
buget. Da, sunt foarte acid pentru că este o modalitate prin care îmi exprim frustrarea 
pentru că trebuie să fiu pus în situația de a lucra cu persoane care habar n-au de lege sau 
care o învață acum.  

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 

  Domnul Gheorghiță a propus ca Președintele de ședință să dea cuvântul pe rând 
celor care doresc să intervină, iar cei care nu respectă această procedură să fie mustrați. 
Până acum Președintele de ședință ar fi trebuit să mustre 3 colegi de la P.N.L. pentru că 
au intervenit peste ceilalți vorbitori, lucru care nu e politicos. Eu vă propun să închidem 
acest subiect pentru că oricâte scuze ați căuta bugetul tot nu l-ați votat. Este frustrant să 
vezi pe cineva care îți propune în Consiliul Local să încalci procedura și să votezi ceva ce 
legea nu-ți permite. Același lucru l-ați făcut și în mandatul trecut când cei cu atribuții 
juridice din Primărie vă spuneau că nu se poate și dumneavoastră insistați să se supună la 
vot. La fel a fost și astăzi când v-am spus că miniștrii finanțelor de la noi și de la voi au 
prevăzut o formă a bugetului pe care nu o poate modifica un consilier local și nici măcar 
Primarul. Dumneavoastră însă insistați în continuare. Propuneați să introduceți în buget 
bani pentru entități care nu există și așa mai departe. Eu am fost foarte elegant, dar am 
râs în sinea mea de propunerile acelea.  
 

  Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
  Trecem la dezbaterea punctului 6 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea utilizării sumei de 15.000,00 
mii lei din excedentul bugetului local al municipiului Brăila, înregistrat la încheierea 
exercițiului bugetar al anului 2022, pentru finanțarea secțiunii de dezvoltare a anului 2023. 
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Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. Menționăm faptul că 

domnul consilier local Vărzaru Dan Andrei nu a participat la deliberarea și votul asupra 
proiectului de hotărâre. 
           
  NOTĂ: Precizăm faptul că domnul consilier Boșneag Sorin – Eugen este 
deconectat de la platforma ZOOM astfel, din acest moment la ședință participă 25 
consilieri locali. 

 
 Trecem la dezbaterea punctului 7 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ SEROPLANT BRĂILA,  pe anul 
2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru?  
- Cine se abţine? 
- Cine este împotrivă? 
Cu 17 voturi ”pentru” și 7 abțineri ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu 

Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel, Sandu 
Marius – George și Sîrbu Constantin, proiectul de hotărâre a fost aprobat. Menționăm 
faptul că domnul consilier local Vărzaru Dan Andrei nu a participat la deliberarea și votul 
asupra proiectului de hotărâre. 

 
 Trecem la dezbaterea punctului 8 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ DE ADMINISTRARE ȘI 
GOSPODĂRIRE LOCALĂ Brăila,  pe anul 2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 17 voturi ”pentru” și 7 abțineri ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu 

Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel, Sandu 
Marius – George și Sîrbu Constantin, proiectul de hotărâre a fost aprobat. Menționăm 
faptul că domnul consilier local Vărzaru Dan Andrei nu a participat la deliberarea și votul 
asupra proiectului de hotărâre. 

 

 Trecem la dezbaterea punctului 9 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ DE ADMINISTRARE A FONDULUI 
LOCATIV ȘI A CIMITIRELOR Brăila, pe anul 2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
La acest proiect de hotărâre am un amendament. Pe 20 ianuarie în acest an s-au 

împlinit 655 de ani de atestare documentară a orașului nostru. Este un oraș frumos, un 
oraș cu tradiție. Din păcate, în momentul în care am fost pus să prezint orașul nostru celor 
din afară și am vrut să vorbesc despre monumentele sale de interes a trebuit să caut 
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informații. Amendamentul este următorul: aplicarea unor panouri de informare care să 
cuprindă și un cod QR, astfel încât să poată accesa aceste informații despre o clădire. 
Bugetul estimat inițial, pentru că proiectul poate fi contiuat în baza unei asocieri cu 
Consiliul Județean și Direcția de Cultură este de 50.000 lei pe capitolul cheltuieli de 
dezvoltare unde avem un buget de 1.900 de mii de lei. Cred că 50.000 de lei ar putea intra 
în acest buget. Fac apel la dumneavoastră, la cei care suntem mândri de orașul nostru, să 
votăm acest amendament, pentru o mai bună informare și o promovare a valorilor.   

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, nu cred că este o propunere bună, pentru că în bugetul pe care 

dumneavoastră nu l-ați votat exista deja o rubrică dedicată acestui lucru. 
 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Să înțeleg că aceste plăcuțe vor exista la fiecare clădire?   
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu este vorba doar de plăcuțe ci și de o aplicație pe care dumneavoastră nu ați 

văzut-o în bugetul de investiții.  
 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
Supunem la vot amendamentul propus la proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 7 voturi ”pentru” ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu Alexandru, 

Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel, Sandu Marius – George 
și Sîrbu Constantin și 18 voturi ”împotrivă”, amendamentul nu a fost aprobat. Menționăm 
faptul că domnul consilier local Vărzaru Dan Andrei nu a participat la deliberarea și votul 
asupra proiectului de hotărâre. 

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 17 voturi ”pentru”, un vot „împotrivă” a domnului consilier Sîrbu Constantin și 6 

abțineri ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu Alexandru, Gheorghiță Florin, 
Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel și Sandu Marius – George, proiectul de 
hotărâre a fost aprobat. Menționăm faptul că domnul consilier local Vărzaru Dan Andrei nu 
a participat la deliberarea și votul asupra proiectului de hotărâre. 

 

 Trecem la dezbaterea punctului 10 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al SERVICIULUI DE TRANSPORT PUBLIC LOCAL DE CĂLĂTORI ŞI 
ADMINISTRARE  PORTUARĂ Brăila,  pe anul 2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 17 voturi ”pentru”, 2 voturi ”împotrivă” a domnului consilier Popa Petrică – Costel 

și Sîrbu Constantin și 5 abțineri ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu 
Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel și Sandu Marius – George, proiectul 
de hotărâre a fost aprobat. Menționăm faptul că domnul consilier local Vărzaru Dan Andrei 
nu a participat la deliberarea și votul asupra proiectului de hotărâre. 
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 Trecem la dezbaterea punctului 11 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al Spitalului de Psihiatrie „Sf. Pantelimon” Brăila, pe anul 2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. Menționăm faptul că 

domnul consilier local Vărzaru Dan Andrei nu a participat la deliberarea și votul asupra 
proiectului de hotărâre. 

 

 Trecem la dezbaterea punctului 12 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului general centralizat 
al Municipiului Brăila, pe anul 2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 17 voturi ”pentru”, 3 voturi ”împotrivă” a domnului consilier Drogeanu Alexandru, 

Popa Petrică – Costel și Sîrbu Constantin și 4 abțineri ale domnilor consilieri Alexandru 
Ionel, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel și Sandu Marius – George, proiectul de 
hotărâre a fost aprobat. Menționăm faptul că domnul consilier local Vărzaru Dan Andrei nu 
a participat la deliberarea și votul asupra proiectului de hotărâre. 

 

 Trecem la dezbaterea punctului 13 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea cotizației anuale a 
Municipiului Brăila, prin Consiliul Local Municipal Brăila, la dezvoltarea activității sportive a 
HANDBAL CLUB DUNĂREA BRĂILA, în anul 2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

  Trecem la dezbaterea punctului 14 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea documentației tehnico – 
economice faza I – D.A.L.I. (Documentația de Avizare a Lucrărilor de Intervenții) și a 
indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiţii «Amenajare Autodrom – 
Poligon Auto - Liceul Tehnologic „Panait Istrati” Brăila», cu finanțare de la bugetul 
local. 
   Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 

Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
NOTĂ: Precizăm faptul că domnul consilier Vărzaru Dan - Andrei s-a deconectat de 

la platforma ZOOM astfel, din acest moment la ședință participă 24 consilieri locali. 
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  Trecem la dezbaterea punctului 15 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea documentației tehnico – 
economice faza I - D.A.L.I. (Documentația de Avizare a Lucrărilor de Intervenții) și a 
indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de investiții «Amenajare loc de joacă 
pentru copii, sistematizare verticală curte interioară și reparații împrejmuire latura 
acces amplasament», Grădinița nr. 48 „Luceafărul” Brăila, cu finanțare de la bugetul 
local. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
 

  Trecem la dezbaterea punctului 16 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea indicatorilor tehnico – 
economici pentru obiectivul de investiţii «Reabilitare instalație canalizare la Grădinița 
cu Program Prelungit nr. 8, str. Progresului nr. 7, Brăila», cu finanțare de la bugetul 
local. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
    Discuţii? 

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

 
 

  Trecem la dezbaterea punctului 17 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea indicatorilor tehnico - 
economici pentru obiectivul de investiții «Reabilitare termică la Grădinița cu Program 
Prelungit nr. 5, str. Roșiori nr. 397, structură a Grădiniței cu Program Prleungit nr. 2 
Brăila», cu finanțare de la bugetul local. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii?  
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 

  Trecem la dezbaterea punctului 18 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea elementelor de identificare 
ale bunului înscris în Inventarul Domeniului Public al Municipiului Brăila, actualizat prin 
H.C.L.M. Brăila nr. 325/30.09.2011, cu modificările și completările ulterioare, la Capitolul 
G, Subcapitolul G4, poziția nr. 1, conform documentației cadastrale. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii?  

 Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 

 Trecem la dezbaterea punctului 19 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea Inventarului Domeniului 
Public al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M. Brăila nr. 325/30.09.2011, cu 
modificările și completările ulterioare, la Capitolul A, Capitolul C, Capitolul G, 
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subcapitolul G6 și completarea Capitolului B, Capitolului C și a Capitolului F ca 
urmare a finalizării obiectivului de investiții „Modernizare Bulevardul Dorobanților, 
Municipiul Brăila”, conform proceselor verbale de recepție la terminarea lucrărilor și a 
documentației cadastrale, declararea bunurilor rezultate în urma investiției ca fiind bunuri 
de utilitate publică și transmiterea acestora către Serviciul de Utilitate Publică Seroplant 
Brăila, Compania de Utilități Publice „Dunărea Brăila” S.A. și societatea ”Braicar” S.A., 
conform modalității de gestiune specifice. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii?  

 Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 

  Trecem la dezbaterea punctului 20 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 
129/31.03.2020, referitoare la „Aprobarea documentației tehnico - economice 
S.F./D.A.L.I., a indicatorilor tehnico - economici și a proiectului <Reabilitare, modernizare 
și dotare Școala Gimnazială „Mihai Eminescu”, Brăila>”, modificată prin H.C.L.M. 
Brăila nr. 126/31.03.2022 și H.C.L.M. Brăila nr. 573/28.10.2022. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 

 Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 21 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Completarea anexei nr. 4 la H.C.L.M. 
nr. 429/21.12.2015 - „Lista terenurilor ce aparţin domeniului public al Municipiului Brăila ce 
sunt sau pot fi ocupate de construcţii tip balcon, alei acces, extinderi spații comerciale, alte 
construcții autorizate”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 22 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Exprimarea acordului Consiliului Local 
Municipal Brăila, pentru executarea unor lucrări de construire/desființare pe terenuri ce 
aparțin domeniului public și privat al Municipiului Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 23 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Prelungirea contractului de închiriere a 
spaţiului cu altă destinație decât aceea de locuință, aparţinând domeniului privat al 
Municipiului Brăila, situat în Brăila, str. Mihai Eminescu, nr.46, etaj, atribuit PARTIDULUI 
ALIANȚA LIBERALILOR ȘI DEMOCRAȚILOR – ALDE – Filiala Brăila, în vederea 
desfăşurării activităţii. 
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Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  

 

 Trecem la dezbaterea punctului 24 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Prelungirea contractului de închiriere a 
spaţiului cu altă destinație decât aceea de locuință, aparţinând domeniului privat al 
Municipiului Brăila, situat în Brăila, b-dul Dorobanților, bl. B33-B34, etaj, atribuit 
ORGANIZAȚIEI JUDEȚENE A PARTIDULUI NAȚIONAL ȚĂRĂNESC CREȘTIN 
DEMOCRAT BRĂILA, în vederea desfăşurării activităţii. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 

 Trecem la dezbaterea punctului 25 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea vânzării în condițiile Legii 
nr.85/1992 coroborat cu Decretul Lege nr. 61/1990 și Legea nr.244/2011, a 
apartamentului nr.56 situat în Brăila, str. Radu Negru nr. 4, bl. 41, sc. 3, et. 3. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  

 

   Trecem la dezbaterea punctului 26 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea vânzării în condițiile Legii 
nr.85/1992 coroborat cu Decretul Lege nr. 61/1990 și Legea nr.244/2011, a apartamentului 
nr.325 situat în Brăila, Aleea Cocorilor nr. 12, bl. E4,   sc. 5, et. 10. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 27 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Numirea doamnei Mariana Adam, 
reprezentant al Ministerului Finanțelor Publice, ca membru în Consiliul de Administrație al 
Regiei Autonome „Administrația Zonei Libere” Brăila, în cadrul mandatului 2022 - 
2026. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului Brăila: 

Referitor la acest proiect de hotărâre, precizăm faptul că numirea doamnei Mariana 
Adam, reprezentant al Ministerului Finanțelor Publice, ca membru în Consiliul de 
Administrație al Regiei Autonome Administrația Zonei Libere Brăila, în cadrul mandatului 
2018 – 2022, se va face prin vot secret.  
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Vă rog să faceți propuneri pentru constituirea unei comisii de numărare a voturilor, 
formată din 3 consilieri.  

 

Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Din partea PNL îl propun pe domnul Sandu Marius - George. 
 

Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Îi propun pe domnii consilieri Orzan Răzvan – Ionuț și Coman Florin. 
 

Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință: 
Supunem la vot componența comisiei de numărare a voturilor.  
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi comisia a fost aprobată. 
 

Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
 

Comisia de numărare a voturilor formată din: 
 

  - SANDU MARIUS – GEORGE    - Preşedinte 
  - ORZAN RĂZVAN – IONUȚ    - Membru 
  - COMAN FLORIN      - Membru 
 

 A procedat la numărarea voturilor pentru numirea doamnei Mariana Adam, 
reprezentant al Ministerului Finanțelor Publice, ca membru în Consiliul de Administrație al 
Regiei Autonome „Administrația Zonei Libere” Brăila, în cadrul mandatului 2022 - 
2026 și a constatat următoarele: 

      MARIANA ADAM                  - voturi „pentru” 24    - voturi „împotrivă” 0 
  

                    - voturi anulate 0   
  

Total buletine de vot  :                    24 
 

Drept pentru care am încheiat prezentul proces-verbal azi, 02.02.2023, în 3 (trei) 
exemplare.  

 

Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință: 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 28 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Alegerea preşedintelui de şedinţă pentru 
luna martie 2023. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
 Discuții? 
 

Domnul DRĂGAN ION, Secretarul General al Municipiului Brăila: 
Conform Regulamentului Consiliului Local Municipal Brăila, urmează doamna 

consilier local municipal Bobi Silvia. 
 
Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  

  Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
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 Trecem la dezbaterea punctului 29 de pe ordinea de zi – Raport privind 
modalitatea de utilizare a sumelor primite și utilizate pentru buna desfășurare a 
activității instituțiilor publice de spectacole, respeciv Teatrul „Maria Filotti” și 
Teatrul de Păpuși, în anul 2022. 
 Discuții? 
  

  Trecem la dezbaterea punctului 30 de pe ordinea de zi – Alte probleme. 
 

 Domnul consilier, Brăileanu Claudiu - Eduard: 
 Propun să ne mai destindem puțin frunțile, pentru că am asistat și am ascultat cu 
mare atenție discursurile colegilor, dar în unele dintre discursuri am găsit câteva lucruri 
interesante, drept pentru care înainte de a le enumera ca și exemple, o să recomand cu 
multă căldură colegilor liberali să folosească gramatica limbii române cu multă încredere. 
Căci este, din punctul meu de vedere, ca și filolog, inacceptabil ca la nivelul la care 
suntem cu toții să avem estimări și să avem niște exprimări de tipul ”prognoză 
preconizată” sau nu mai spun alunecarea ”apă pluvială” – ”apă fluvială” sau și mai și, orice 
întrebare către dumneavoastră, era vorba de adresare către domnul primar, se duc înspre 
legi, etc. Oameni buni, folosiți gramatica limbii române, că e gratuit! Mulțumesc! 
   

 Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
  Domnule Primar, cu toții știm că sunteți un om de cuvânt când promiteți ceva. Ați 
promis cu ceva timp în urmă că veți îndrepta o eroare făcută de predecesorul 
dumneavoastră, de domnul primar Aurel Simionescu și veți duce la bun sfârșit lucrările la 
trotuarele de pe Calea Galați. Ați reușit să transformați promisiunile în iluzii și trotuarele în 
cărări, unde locuitorii din zonă au posibilitatea să facă drumeții printre crengi, boscheți, 
pietroaie și denivelări. Rugămintea mea este ca atunci când promiteți ceva să vă țineți de 
cuvânt. 
 

 Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
 Nu era o eroare a fostului Primar, Aurel Simionescu, ci este o eroare a colegului 
dumneavoastră de partid Alexandru Dănăilă, care era la vremea aceea Viceprimar,  
coordona tehnicul și nu a inclus trotuarele la Calea Galați în proiectul de reabilitare. 
Puteați discuta acest lucru la partid, dar cred că nu l-ați mai găsit pe acolo sau nu l-ați mai 
invitat la ședințe, pentru că dumneavoastră i-ați șters cu buretele pe cei care au fost 
predecesorii dumneavoastră. Să știți că noi am asfaltat toate străzile din cartierele Brăilița, 
Pisc, Progresul care erau din pământ, cu tot cu trotuare. Nu am făcut așa cum erați 
dumneavoastră obișnuiți, doar cu lucrări în centrul municipiului, ci ne-am îndreptat și către 
cartiere. Vă spun eu că atunci când vor începe lucrările de asfaltare în municipiu vor 
începe cu trotuarele de pe Calea Galați, ca să îndreptăm eroarea colegului 
dumneavoastră de partid. Este o mare calitate să recunoști când cineva greșește și să nu 
pasezi motanul de colo colo. În concluzie, pentru a nu mai da curs unui ping-pong, vă rog 
să întrebați înainte, ca să nu mai aruncați, domnule consilier, vina pe unii oameni. Singura 
vină a domnului Simionescu a fost că nu l-a luat de urechi pe domnul Dănăilă când a 
greșit proiectul acela.    
 

 Domnul ALEXANDRU IONEL, Președinte de ședință:  
 Dacă nu mai sunt discuții declar ședința închisă. Vă mulțumesc! 
 
 
 
Preşedinte de şedinţă: Alexandru Ionel                          ____________ 

 
Secretarul General al Municipiului Brăila: Drăgan Ion   ____________  
 
 
 
J.I./3ex. 


